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Studenti na vozí?ku: Studia na ?kole se bojíme
Nejv?t?í problém pro vozí?ká?e je hlavn? doprava do ?kol
Z pra?ských ?kol
Vysoko?kol?tí studenti upoutaní na invalidní vozík jsou p?i studiu v mnohém omezeni. Univerzity se jim v?ak sna?í
vyjít maximáln? vst?íc.
Praha - Zdravotn? posti?ení studenti mají problémy p?edev?ím s dostupností objekt?, a? u? jde o budovy jednotlivých
fakult, menzy nebo koleje. Pra?ské vysoké ?koly se v?ak tento problém sna?í ?e?it.
?Výstavbu bezbariérových p?ístup? brzdí p?edev?ím nedostatek finan?ních prost?edk?. A te? nás chce navíc rozpo?
tový výbor sn?movny p?ipravit o ?ty?i sta t?icet milion? korun. To ve?kerou výstavbu zpomalí,? uvedl tiskový mluv?í
Karlovy univerzity Václav Hájek.
Bezbariérový p?ístup je vybudován i do n?kterých menz a na v?echny fakulty ?eského vysokého u?ení technického.
Student?m na vozíku se sna?í studium usnadnit i Vysoká ?kola ekonomická. ?Nová budova na ?i?kov? je pln? p?
ístupná handicapovaným student?m. S bezbariérovým p?ístupem ?kola po?ítá ve v?ech budoucích projektech,?
uvedla vedoucí pedagogického odd?lení Anna Fry?ová.
V?t?ina z t?chto ?kol v?ak le?í v centru m?sta, a to s sebou p?iná?í dal?í komplikace.
?Stanice metra v centru nejsou bezbariérové a v?t?ina z t?chto ?kol je navíc mimo trasu bezbariérových autobus?,? ?
íká Tomá? Suchý, jeden ze student? upoutaných na vozík.
Radka Suchá z Centra Paraple navíc p?ipomíná, ?e dal?ím problémem p?i studiu je krom? architektonických p?eká?
ek i neexistence zákona o sociálních slu?bách. ?Ten by umo?nil ?innost státních osobních asistent?. Nyní jsou v?
ichni z dobrovolných organizací,? ?íká Suchá.
Podle vyjád?ení vysokých ?kol nemusí mít mimopra??tí studenti na vozí?ku starosti s ubytováním. Karlova univerzita
ubytovává vozí?ká?e do speciáln? upravených pokoj? nap?íklad na koleji 17. listopadu nebo Na Kajetánce.
Zvlá?tní ubytovací kapacity má i ?VUT.
?Jedná se o t?i pokoje na Masarykov? koleji a stejný po?et na Strahov?,? up?esnila mluv?í ?koly Andrea
Vondráková.
Podle t?chto údaj? to vypadá, ?e studium na vysoké ?kole by pro vozí?ká?e nem?lo být problémem. P?esto se jejich
po?et dá mezi tisíci studenty spo?ítat na prstech ruky.
?Moji kamarádi se studia bojí. Nev?dí, jak je p?ijmou ostatní studenti. I já jsem na tom byl podobn?,? ?íká Suchý,
který se ke studiu odhodlal a? poté, co dostal dopis z Vysoké ?koly ve?ejné správy s nabídkou stipendia.


